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Mødereferat 
 Refdato: 02-03-2022 

 

Mødeforum: LUU for Data, Elektronik, Automatik og Robot 

Dato: 02. marts 2022 Tid: 14.00 – 15.30   

Sted: EUC Syd 

 

   

Deltagere: 

 

Tage Hamann (TH), DI 

Kurt Dreier Jørgensen (KDJ), DI 

Leif Elsborg (LKE), EUC Syd 

Janne Rasmussen (JR), DI 

Majbritt Brøndahl (MB), Dansk Metal 

Lennart Ryding Dahl  (LRD), Dansk Metal 

Kresten Rasmussen (KR), Tilforordnet udpeget af bestyrelsen på EUC Syd 

 

 

Afbud: 

 

 

Karsten Edlefsen (KE), Dansk Metal 

Henrik Brøndum (HB), 3F  

 

 

Referent: 
 

Leif Elsborg 

 

Dagsorden: 
 
 

Punkt 0: Velkomst til nye medlemmer af udvalget 

Punkt 1: Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud 

/organisation  

Punkt 2: Meddelelser fra formanden/udvalget  

Punkt 3: Meddelelser fra skolen  

Punkt 4: Skolepraktik  

Punkt 5: LOP, AUB og AMU-konsulenter  

Punkt 6: Nyt fra fagligt udvalg og UVM  

Punkt 7: Ekstra punkter iht. aftale  

Punkt 8: Tid og sted for næste møde  

Punkt 9: Eventuelt  
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Referat 
 

Punkt 1: Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud /organisation 

 

Tilbagemeldinger fra IU 

 

På sidste møde indstillede udvalget at 45592 certifikat B, 7 dg indstilles som valgfri specialefag.  

Eleverne modtager ikke et AMU-bevis, men et godkendt fag i uddata.  

 

Valgfrie specialefag skal gå op i hele uger, derfor har skolen fremsendt et forslag til følgende VS fag: 

 
Digitalisering i automatiseret produktion 

1. Eleven har viden omkring digitalisering i en automatiseret produktion, herunder hvordan data opsamles og gemmes, 

eleven har desuden viden om hvilke incitamenter der får virksomheder til at samle og dele data, herunder hvordan data 

kan anvendes for at optimere produktionen.  

2. Eleven kan anvende digitale værktøjer i forbindelse med arbejdet, som fx VR/AR og mixed reality desuden hvordan 

kunstig intelligens bruges i forbindelse med automatiske maskiner og anlæg. 

3. Eleven kan anvende digitale værktøjer for kommunikation og dokumentation. 

4. Eleven har viden omkring cybersikkerhed, herunder kender til de procedurer der skal til for at data ikke komprimenteres.  

5. Eleven har viden om kunstig intelligens og hvordan det bruges for at forudsige nedbræk i produktionen. 

Varighed 3 dage 

 
Faget skal først igennem en behandling i UG4, herefter skal det til skolehøring. 

 

Punkt 2: Meddelelser fra formanden/udvalget 

TH, Virksomhedsgodkendelser: 

 

FLC Tunnel group, 2 IT supporter 

Linak A/S, 2 stk DT infra 

Danfoss power electronics ændret til 6 stk DT infra 

Sønderborg kommune ændret til 3 IT supporter 

Linak A/S, ændret til 8 automatik 

Helsam, 2 IT supporter 

 

Punkt 3:      Meddelelser fra skolen 

Corona 

 

Vi Har haft en del udfordringer med smittede både blandt elever og ansatte. Alt efter området kan det være 

nødvendigt med ekstra indkaldelse til skole når elementer ikke er gennemført. 
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ETU  
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VTU 

 

 

 

 

  



 

 

6 

EUX 

Vi arbejder på en ny EUX-model, som betyder at vi både kører i efterår og forår i fremtiden.  
 

 

 

Punkt 4:      Skolepraktik 

 

 

 
 

Punkt 5:      LOP, AUB og AMU-konsulenter 

 

3-parts aftalen, de faglige udvalg forvalter midlerne til det opsøgende arbejde. Inden for dataområdet er der 
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indkaldt til møde mellem alle skoler og IU, der skal der afklares hvilke indsatser man skal gå i gang med. 

Efterfølgende kommer elektronik og automatik til 

 

 

Et af de helt nye elementer er at skolernes færdiggørelsestaxameter på grundforløb forsvinder, og der 

kommer krav til at 60 % af elever skal have en kontakt efter 15 uge og 80 % efter 20. uge. 

 

 

Sønderborg i Arbejde, der skal vi i fællesskab med handelsskolen og en række virksomheder kigge på 

hvordan vi kan gøre mere for praktikpladser til alle. Mødet har ikke været afholdt endnu 

 

Punkt 6: Nyt fra fagligt udvalg og UVM 

 

Automatiktekniker 

Der igangsættes et større analysearbejde omkring automatiktekniker, det første møde er den 28. marts. Fra 

udvalget deltager Tage Hamann, Kurt Dreier Jørgensen og Leif Elsborg. Arbejdes ledes af en ekstern 

konsulent Svend Jensen 

 

Automatiseringstekniker 

 

LKE, vi kan gennemføre en model med 2 årlige optag hvor H5 og 6 placeres oven i hinanden  

 

Elektronikuddannelsen: 

 

Referat fra skolnetværksmøde/UG 4 møde den 1/3-22 

 

Skolerne har været samlet til et skolenetværksmøde, hvor følgende blev drøftet: 

 

• Hvordan sikres flere elever til elektronik 

• Hvad ønsker branchen i fremtiden 

• Hvordan gennemfører de enkelte skoler uddannelsen 

 

Der kommer nye beskrivelser for indhold på GF2, der sker ingen ændringer – det liver kun redaktionelle 

ændringer. 

 

LUU er forundret over at LUU ikke er blevet spurgt om der er behov for ændringer på det faglige indhold, 

specielt mener udvalget at der mangler noget mere håndværk i uddannelsen. 

 

Møde med UG 4 

 

Mødet primære formål var at tage en diskussion omkring svendeprøven. De fleste skoler bruger noget ældre 

udstyr til fejlfinding. Problematikken i elektronik er at nyere elektronik kan man ikke måle på, eller udskifte 

komponenter. 

 

Der var enighed om at udvikle noget fælles elektronikudstyr, som bruges til den praktiske svendeprøve. 

 

Alle skoler bruger foruden fejlfindingen, projektopgaven på 10 arbejdsdage. 
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Punkt 7: Ekstra punkter iht. aftale  

 

LRD, programmeringselever har ofte flere skoleophold efter hinanden, hvilket er uheldigt fordi de mangler 

praktik. LKE undersøger 

 

Punkt 8: Tid og sted for næste møde 

 

Næste møde er 7. juni kl. 14.00 på EUC Syd 

 

Punkt 9:   Eventuelt 

Janne Rasmussen udtræder fra udvalget fordi hun har fået nyt job. Janne undersøger om hun kan finde en 

afløser på Kohberg. 

Kurt Dreier Jørgensen, har opsagt sin stilling fra sommer for at gå på pension. Kurt forsøger om han kan finde 

ny afløser på Linak. 

 

 

 

 

 

 

 

  


